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Dagsorden Bestyrelsesmøde Dagtilbud Østbirk 
Den 24. oktober 2023 
 

Deltagere: Sun, Pia, Tine, Pernille, Sabine og Gitte W.  

Afbud: Gitte J, Rikke, Anja og Maria B 

 

Dagsorden 1. del 
Nr. Tema og formål 

 Velkommen og punkter til evt. 

1.  Nyt fra formandskabet 

• Forventningsafstemning – vi havde aftalt at alle skulle deltage i bestyrelseskursus, men vi var kun 3 der deltog. Det er 

ærgerligt, for vi kunne fælles have fået noget med os til det videre arbejde i bestyrelsen. 

• Vi har tidligere brugt tid på at forberede oplæg til møderne, skal vi fortsætte med det eller er det til møderne vi er 

aktive?  

• Engagementet afhænger lidt af hvor travlt vi har på arbejde i forskellige perioder af året. Nogle gange kan man byde 

ind med mere end andre. 

• Vi vil gerne forberede oplæg, når det er helt konkrete emner og vi ved hvad vi vil have ud af det. 

• Vi vil gerne have afbud i så god tid som muligt. 

2.  Nyt fra Dagtilbuddet v/ Dagtilbudslederen 

Herunder personalenyt og budget efter behov. 

• Kapacitet og nybyggeri – Det forventes at byggeriet kommer i udbud i begyndelsen af 2024. Bestyrelsen er optaget af 

at der skal være en velfungerende legeplads under byggefasen. Dermed opfordres der til at legepladsen etableres 

inden byggeriet for alvor går i gang. Dette da det nye byggeri tager en stor del af den nuværende legeplads og der 

kommer flere børn. 

• Ansættelse af dagplejer, det er lykkedes os at ansætte en dagplejer, hun starter op med børn fra januar 24. 

• Fleksibel arbejdstid - Dagtilbud Østbirk er med i arbejdet om fleksibelarbejdstid i Horsens kommune. Vi har mange 

løsninger vi arbejder med allerede og er klar til at prøve nye tiltag af, hvis personalet ønsker det. 

• Skærm brug – Vi har haft skærmbrug til debat i personalegrupperne og kan erkende at vi arbejder efter de 

anbefalinger Børns Vilkår har udarbejdet til dagtilbud. I foråret har vi aftalt af vi tager emnet op i bestyrelsen. 

3.  Tema: Gennemgang af principper udarbejdet af tidligere bestyrelser 

• Hvad ønsker vi at Fastholde? 

• Hvad ønsker vi at Udvikle på? 
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• Hvad ønsker vi at Parkerer? 

Debat – vi gennemgår overordnet principperne: 

Kommunikation på Aula 

Her ønsker vi at fastholde indholdet suppleret af  

• Billeder der er delt på Aula, må kun bruges til privat brug og dermed ikke uploades på sociale medier. 

Legeaftaler 

Den tager vi op på et senere møde, er det noget bestyrelsen ønsker at fastholde og hvorfor? 

 

Det gode samarbejde om garderobesnak.  

Genopslag på Aula 

Det kan med fordel suppleres af en plakat - Er der en der vil lave en plakat? 

 

Private børnefødselsdage  

Bestyrelsen ønsker at fastholde principper for private fødselsdage. Redigeres i forhold til årgang. 

4.  Forberedelse til 2. del af mødet med Andreas 
 

5.  Evt. 

Intet. 
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Dagsorden 2. del Med deltagelse af Andreas Boesen 
 

Nr. Tema og formål 

6.  Velkommen og præsentation 

Andreas medlem af Børne og dagtilbudsudvalget.  

Han har siddet i Byrådet i 13 år. 

Er kontaktpolitikker for Dagtilbud Østbirk. Han fungerer som bindeled mellem byrådet og dagtilbud.  

Ønsket er at skabe en kortere vej, hvis der er noget der udfordre eller noget der ønskes debatteret.  

 

Præsentation af bestyrelsen. 

 

7.  Langsigtet plan for børneområdet generelt i Østbirk. 

Det er godt der er en plan for udvidelse i Dagtilbud, men hvad med kapaciteten på skolen? Vi kan jo se der er større årgange 

på vej.  

Der er ingen der kunne forudsige den massive tilflytning til Horsens og Østbirk. Der holdes løbende øje med prognoser for 

befolkningsudviklingen.   

Vi kan som byrådspolitikkere godt se behovet for hurtigere anlæg, men er begrænset af regeringens anlægsloft og at meget 

er blevet dyre efter corona.  

 

Debat: 

Når folketinget beslutter at begrænse kapaciteten, kan vi ikke bygge det vi gerne vil. Derfor har vi investeret i Naturbussen. 

Østbirk arbejdede en overgang med Naturbussen som et grupperum på hjul. Det var hårdt for personale, børn og forældre. 

Den fungerer bedst til udflugter. 

Hvad med skolen – har Østbirk skole kapacitet til de større årgange? 

Det er kommunens opgave at sikre der er kapacitet til de elever der er i skoledistriktet. 

Andreas giver udtryk for at vi som forældre nogle gange har, så meget fokus på at kommunen skal levere, og hvad der er 

bedst for mit barn, at man glemmer at nogle gange er det fællesskabet der kommer først. Vi har som kommune ikke 

ressourcer til at alle kan få det de gerne vil have. 

 

Andreas vender tilbage i forhold til kapaciteten på Østbirk skole. 

8.  Hvordan vi konkret finder flere pædagogisk uddannede hænder, med tanke på indførelse af 

minimumsnormeringer 
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I forhold til pædagogisk uddannet personale. Sidst du var på besøg, sagde du at der kunne tages nogle opgave væk fra de 

pædagogiske hænder. Hvad kunne det være? 

Et kvalitetsdagtilbud kræver pædagogisk uddannet personale. Det er fint at supplere med ufaglærte. Vi kan også få brug for 

andre faggrupper til at supplere de pædagogisk uddannede personaler. 

Debat om kvalitetsforskel på uddannet og ufaglært. 

 

Fleksibel arbejdstid – Dagtilbud Østbirk arbejder med forskellige muligheder for fleksibel arbejdstid. 

 

Løn er også en afgørende faktor for at rekruttere dygtige medarbejder til dagtilbud. 

 

Vi oplever flere børn der er udfordret end tidligere, særligt i forhold til selvregulering. Er vi som forældre gode nok til at bakke 

om den pædagogiske hverdag og personalets indsats med børnene? 

Det er en stor udfordring for fællesskabet, at flere forældre ikke holder deres ferie sammen med deres børn - alle 5 uger om 

året. Vi gør os ikke umage som forældre med at koble os på fællesskabet og understøtte den god hverdag i dagtilbuddene. 

Fra det politiske udvalg er der opbakning til at pædagoger, går tættere på forældrene for at få børnene til at holde ferie. Ikke 

mindst i feriepasningsperioderne, hvor der er pasning for børn, hvis forældre skal på arbejde.  

 

9.  Uddybende information om afvejningerne af beliggenheden af den nye institution med "det gode børneliv" in 

mente. 

 

Det er et økonomisk spørgsmål. Det ville være væsentlig dyre at bygge bagerst på grunden. 

 

Ros til bestyrelsen i Østbirk. I er gode til at være ambassadører for et godt dagtilbud. Er med til at vise vejen frem, herunder 

at bakke om fællesskabet. 

 

10.  Farvel og tak for i aften. 

 

 


